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Solidariteit 
Terwijl ik dit schrijf, wordt het weer spannend in Nederland, door 
Corona. Het is een ziekte, die we maar niet goed in de greep krij-
gen. Een ziekte ook die op een hele nieuwe manier een beroep 
doet op solidariteit van mensen. Tussen leden van een familie, met 
grootouders en kleinkinderen, maar ook tussen generaties. Van 
mensen die er geen last van hebben als ze het krijgen met mensen 
die grote risico’s lopen als ze er ziek van worden. Van mensen in 
werksituaties en in winkels.  

Het is van groot belang dat die solidariteit er is. Dat niet de ene 
groep vindt dat hij meer rechten heeft dan de andere. Dat ouderen 
in verzorgingshuizen niet achter hekken moeten zitten. Alsof het 
een gevangenis is. Maar ook dat de regering draagvlak creëert on-
der mensen en specifieke groepen. Nood breekt soms een wet: als 
het in het algemeen belang is bij een noodsituatie mag de over-
heid, de directie van een bejaardenhuis, de burgemeester soms 
iets opleggen. Maar altijd met uitleg achteraf en een goede orga-
nisatie.  

Deze crisis laat zien, dat er nog veel te winnen is. Lodewijk Asscher 
hamert er in de Kamer op, dat bedrijven helpen om te overleven 
een nationaal belang is, maar garanties voor de werkgelegenheid 
net zo belangrijk. Dat testen belangrijk is, maar het eerst voor de 
mensen die het meeste risico lopen. Dat een goede organisatie 
een voorwaarde is, waardoor een eerlijke verdeling van middelen 
en mensen gegarandeerd is. Het is belangrijk dat wij dat met zijn 
allen bepleiten en daarvoor desnoods actievoeren. Solidariteit 
heeft nog niks aan belang verloren. 
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Een nieuwe spoorlijn 

Dat kun je ook zien bij de discussie over de Lelylijn, de snelle ver-
binding tussen de Randstad en het noorden van het land. Daar 
gaat de discussie over de vraag of er niet te veel mensen uit het 
westen naar het noorden komen, of de prijs van het treinkaartje 
niet te hoog wordt en wie er het meeste voordeel van heeft. Maar 
de discussie moet voor sociaaldemocraten gaan over de vraag of 
verbindingen per trein en per auto bijdragen aan onze doelstellin-
gen. Aan het verkleinen van de kloof tussen arm en rijk. Aan het 
vergroten van gelijke kansen voor iedereen.  

Het effect van die doelstellingen was de afgelopen tientallen jaren, 
dat veel mensen een betere opleiding kregen. Maar als die gehaald 
hadden was er geen werk voor hen. Ze vertrekken daardoor veelal 
naar de randstad. Hoger opgeleide mensen zijn belangrijk in een 
samenleving. Zij dragen bij aan de slagkracht van een samenleving. 
In buurten en wijken en in ouderraden en de sportvereniging. 
Noord–Nederland heeft veel minder hoogopgeleiden dan de rest 
van het land.  

De drie noordelijke provincies hebben ruim 1,5 miljoen inwoners. 
Als meer afgestudeerden uit Groningen en Leeuwarden, uit Em-
men en Hoogeveen in het noorden kunnen blijven wonen, ook als 
ze in het westen werken, kan dat een belangrijke bijdrage leveren 
aan de stabiliteit van onze samenleving. Het gebrek aan artsen op 
het platteland, het vinden van bestuursleden voor plaatselijk be-
langen enzovoort. Niet direct, maar op langere termijn levert een 
goede infrastructuur een belangrijke bijdrage aan de stabiliteit van 
de samenleving. Ook hier gaat het om solidariteit tussen mensen, 
binnen ons land.  
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Mooie bijeenkomst 

Dichter bij huis zijn we met het bestuur van de afdeling bezig ‘de 
boel een beetje bij elkaar te houden’ zoals Joop den Uyl ooit zei. 
We konden de eerste ledenvergadering van dit jaar houden. En dat 
was een mooie bijeenkomst. Bijzonder in corona tijd, waardoor je 
anderhalve meter uit elkaar zit. Maar toch konden we een goede 
discussie voeren. Onze secretaris vatte deze bijeenkomst kort en 
bondig voor u samen in deze editie; de conceptnotulen kreeg u, als 
het allemaal goed is gegaan al eerder via mail of post.  

Solidariteit is een gevoel dat bij veel men-
sen leeft. Veel mensen zien het belang 
daarvan. Ze zoeken het alleen niet altijd 
meer bij de PvdA. Laten we met zijn allen 
zorgen, dat we er weer staan. Dat onze 
politiek nog steeds waarde heeft en niet 
gestopt is bij de invoering van de AOW.  

Frans Bouwers, uw voorzitter. 

 

Een aantal leden heeft ons gevraagd of zij READ als digitaal bestand 
(PDF) in plaats van op papier gedrukt mogen ontvangen. Natuurlijk 

voldoen wij graag aan dat verzoek. Wilt u dat bij een volgende editie 
ook? Mail dan naar redactie.read.heerenveen@gmail.com 

READ wordt overigens ook integraal op onze website geplaatst. 
www.heerenveen.pvda.nl 
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Een nieuwe jas! 
Zoals je ziet heeft READ een nieuwe omslag 
gekregen. In een voor de hand liggende kleur 
en de naam van het blad in regenboogkleu-
ren. Nieuw links? Nieuw rood? Nieuwe rich-
ting? Regenboogrevolutie? 

Niets van dat alles. Maar om onze boodschap 
als sociaaldemocraten over het voetlicht te 
blijven krijgen zónder voor oubollig en ach-
terhaald te worden versleten is blijvende verandering en vernieu-
wing, juist in deze tijd, essentieel. 

“Ontwaakt, verworpenen der aarde! Ontwaakt, verdoemden in 
hongers sfeer!” 

Deze woorden, in 1900 gedicht door Henriette Roland Holst op ba-
sis van het origineel van Eugène Pottier (Frans communard) wer-
den immers ook regelmatig door hoon getroffen. Nu het aantal 
verworpenen en hongerigen wereldwijd geenszins is afgenomen is 
de boodschap erachter nog onverminderd actueel. 

In de LC van maandag 28 september jl. pleit journalist en publicist 
John Jansen van Galen voor het in stand houden van een authen-
tiek genoemde liberale VVD-koers, gebaseerd op het ‘econo-
misme’. Er is dus werk aan de winkel. Heel veel werk. 

Met onze nieuwe READ-omslag zetten we een heel kleine stap. 
Omdat het nodig is én omdat het wel moest: De oude, op voorraad 
gedrukte omslagen waren op. En omdat er dus toch een nieuwe 
voorraad gedrukt moest worden, hebben we ook de omslag in die 
nieuwe jas gestoken. 
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READ is rood, dus die letters rood afdrukken is op z’n minst ietwat 
overbodig. Als beeldmerk hebben we gekozen voor een modern 
vormgegeven logo. En regenboogkleuren voor de naam van het 
blad. Niet omdat het een hype is, of ‘cool’ of aantrekkelijk. Maar 
omdat het waar is: diversiteit en inclusiviteit zijn in onze ogen geen 
modeverschijnselen maar het fundament van de sociaaldemocra-
tie in het algemeen en onze partij in het bijzonder. 

Dus, als de inhoud van deze editie u minder aanspreekt dan ge-
hoopt, denk dan maar: ‘Maar gelukkig hebben we de omslag 
nog…’ 

 

Het ‘waarom’ van de Lelylijn 
In de LC poneerde Sander Warmerdam 
een simpele maar o zo belangrijke vraag: 
Wat is de werkelijke reden voor de Lely-
lijn? Het is immers onmiskenbaar dat 
sommige organisaties extra garen spin-

nen bij de aanleg. Ook anderen plaatsen herhaaldelijk vraagte-
kens.  

Voor de goede orde, ik gun eenieder zijn of haar instemming of 
verwerping van dit oude plan in een nieuw jasje. Stel dat het door-
gaat, dan zitten daar natuurlijk haken en ogen aan en raakt het 
sommigen van ons in het direct belang. Verreweg de meesten van 
ons slechts indirect of helemaal niet. Althans niet negatief. 

Het ‘waarom’ van de vroeger Zuiderzeelijn genoemde directe en 
kortste treinverbinding tussen Randstad en het Noorden kan het 
beste geduid worden door een wedervraag: ‘Waarom nu pas?’ 
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Wat heeft de politiek doen besluiten om de fysiek meetbare maar 
mentaal gevoelde afstand niet drastisch te verkleinen toen de tijd 
en omstandigheden daar rijp voor waren? We wisten immers al 
jaren dat de onnodig lange reistijd het Noorden minder aantrek-
kelijk maakte voor economische ontwikkeling, spreiding van be-
volking en recreatie of zelfs woon-/werkverkeer naar daar waar 
het werk wel was. De effecten van deze talmende, onmachtige of 
lakse houding zijn inmiddels volop voelbaar en zichtbaar. Voor hen 
die hier een toekomst op het verleden wilden bouwen veelal 
schrijnend en pijnlijk. Veel stilstand en vaak ook krimp. Steeds min-
der werk, wonen, cultuur, gezondheid, innovatie(s). Wel veel 
ruimte. Lege ruimte. En stilte. Voor hen die zich de ruimte en stilte 
kunnen veroorloven een paradijs zonder afstand te moeten doen 
van hun consumptie- en verbruikspatronen door moderne en in-
novatieve online-oplossingen.  

Dat wat sommigen vrezen, het 
beslag op ‘onze’ ruimte en stilte, 
is sowieso onafwendbaar. De af-
stand tussen het Noorden en de 
Randstad mag dan zonder Lely-
lijn onveranderd blijven, de af-
stand tussen de Randstad en het 
Noorden is met geld nu al rede-
lijk goed te overbruggen door de 
Randstedelingen. Onze meningen daarover gaan dat proces niet 
beïnvloeden. De Lelylijn die afstand wel. De lijn biedt kansen op 
een evenwichtiger kans en aanspraak op de mogelijkheid onze ei-
gen toekomst mee vorm te geven. Financieel, qua werk, cultuur, 
wonen en behoud van eigenheid en/in sociale omstandigheden. 
Twee hindernissen, tijd en mentaliteit, oplossen met één Lelylijn. 
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Wie wil dat nou niet? Oké, het gaat miljarden kosten, maar daar 
zijn altijd oplossingen voor. De vraag of het financieel uit kan is 
echter misplaatst. Omdat de meeropbrengst onbetaalbaar is! 

Doede Pool 

(dit artikel werd eerder in de rubriek ‘Te gast’ geplaatst in de LC) 

 

Flexibele Fractie 
Uw fractie in de gemeenteraad is weer hard aan het werk. Na een 
warme zomer werd het zelfs nog wat heter onder de voeten dan 
anders. Waar de normale najaar activiteiten werden verwacht, 
bleek er ook een financieel addertje onder het gras te schuilen. 
Daarnaast zal de coronacrisis nog de nodige begeleiding vergen. 
Verder zijn de banden met de afdeling aangetrokken. 

Financieel addertje 

Als eerste het financieel adder-
tje.  Door een niet te voorziene 
menselijke fout op de financiële 
administratie van de gemeente 
blijkt er een gat in de begroting 
te zijn ontstaan. Dit gat is onge-
veer twee miljoen euro. Er wordt onder regie van de gemeente-
raad onderzocht hoe dit precies heeft kunnen gebeuren, maar 
vooral hoe dit in de toekomst voorkomen kan worden.  

De gemeente heeft een financieel solide basis en het gaat zeker 
lukken om op een totale begroting van 160 miljoen euro de ruimte 
te vinden voor de juiste keuzes. De fractie vindt het belangrijk dat 
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daarbij recht wordt gedaan aan alle thema’s uit het hoofdlijnenak-
koord dat door de huidige coalitie is gesloten. Voor 15 november 
moet er wel een sluitende begroting ingediend worden bij de Pro-
vincie Fryslân. Door bovenstaande zijn er aantal extra fractie-, 
commissie- en raadsvergaderingen ingepland.  

Covid-19 

Ten tweede het Covid-19 virus. De coronacrisis heeft onze samen-
leving volledig op de kop gezet. De fractie is daardoor inmiddels 
gewend geraakt aan online vergaderen. De gemeentelijke organi-
satie heeft er snel en goed voor gezorgd dat ook de commissie- en 
raadsvergaderingen online doorgang konden en kunnen blijven 
vinden. Het college heeft voor de zomer in een eerste analyse aan-
gegeven welke impact corona kan hebben voor de gemeente Hee-
renveen. Hierin zitten een aantal financiële risico’s. Deze zullen ge-
deeltelijk door het Rijk gecompenseerd worden. Het blijft door het 
onvoorspelbare verloop van de crisis echter moeilijk in te schatten 
wat de daadwerkelijke consequenties zullen zijn.  

De fractie maakt zich vooral zorgen om de maatschappelijke ge-
volgen. Hoeveel mensen raken straks hun baan kwijt? Houden on-
dernemingen en instellingen het vol? Kunnen alle kinderen en vol-

wassenen straks nog wel meedoen aan 
de samenleving? Kunnen mbo-studen-
ten een stageplek vinden? De komende 
maanden zal duidelijker worden wat de 
precieze uitwerkingen zijn in Heeren-
veen. Als fractie gaan we er alles aan 

doen om ervoor te zorgen dat iedereen in onze geweldige ge-
meente sterker uit deze ellende gaat komen. 
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Overleg met bestuur 

Ook hebben het afdelingsbestuur en de fractie de banden aange-
trokken. De voorzitter van de afdeling is een aantal keren aange-
schoven in een vergadering. Bovendien is er een gezamenlijk over-
leg geweest. Hierbij is afgesproken hoe er het beste samengewerkt 
kan worden. In ieder geval zullen fractie en bestuur vier keer per 
jaar met elkaar overleggen. Zo houden we de lijnen binnen de af-
deling kort en weet de fractie nog beter wat er binnen de afdeling 
leeft. 

Met name de eerste twee genoemde punten hebben veel flexibi-
liteit gevraagd. Gelukkig hebben we de grootste fractie in de ge-
meenteraad en kunnen taken daarom verdeeld worden. Wat helpt 
is dat elk lid gedreven is om op basis van onze gezamenlijke idealen 
van Heerenveen de mooiste gemeente van Nederland te maken. 
De komende maanden gaan we hiervoor weer volop en optimis-
tisch aan de slag. Zoals Sir Winston Churchill zei: ‘Een pessimist ziet 
een probleem in elke mogelijkheid. Een optimist een mogelijkheid 
in elk probleem’ 
Gemeenteraadsfractie PvdA 

 

Kort verslag ALV PvdA afdeling Heerenveen  
Algemene ledenvergaderingen lijden vaak onder een bedenkelijk 
imago. Of ze staan binnen de club te boek als overwegend saai, óf 
ze hebben de naam meestal tumultueus te verlopen. Ook binnen 
onze partij (niet de afdeling, hoor) hebben vergaderingen en con-
venties bedoeld of onbedoeld bijgedragen aan kwestieuze beeld-
vorming. Als beoogd secretaris die voor de onmogelijke en 
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onmenselijke opdracht staat om Froukje in die rol te doen verge-
ten was ik op die negende september jongstleden dan ook inhou-
delijk tot de tanden bewapend. Maar, hoewel vergadertechniek en 
-strategie tot mijn palet van trainingsonderwerpen behoort, was 
ik ook voor het eerst in jaren best meer gespannen dan ik had ver-
wacht. Goed om te weten is dat mijn verwachtingen mede ingege-
ven zijn door eigen ervaringen van dergelijke vergaderingen in de 
roemruchte jaren ’70 van de PvdA afdeling Groningen. Daar in Gro-
ningen zijn verhitte discussies, onhaalbare moties en onverant-
woorde amendementen niet uitgevonden maar wel degelijk ge-
perfectioneerd. Zo’n beeld had ik dus. 

Beter, rustige, volwassener 

De werkelijkheid bleek anders. Beter. Rustiger. Volwassener. Het 
was gewoon een goede vergadering in nog steeds – gelukkig - woe-
lig water, waarin de aanwezige leden samen misschien niet een 
nieuwe richting kozen, maar wel een acceptabel tempo en verant-
woorde route. En dat allemaal in een Grapperhaus-proof corona-
protocol in de schitterend herschapen Koningszaal van het Hof van 
de Koning, door nieuw bestuurslid Jochem Liemburg ‘bijbelvast’ 
Tropenfauna genoemd. 

Er werd teruggekeken en 
dankgezegd aan de onmis-
kenbare inspanningen van 
het vorige bestuur, Covid-
19 bleek niet te vermijden 
en onze meest trouwe le-
den werden, voor zover in 
een jubileumjaar, passend 
van de bijbehorende eretekens voorzien. 
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Carla Kooistra, Jochem Liemburg en Doede Pool werden in hun be-
stuursfunctie bekrachtigd. Laatstgenoemde moet als gezegd een 
poging doen om in de markante en breed geroemde voetsporen 
van Froukje te treden. Dat hem dat niet geheel en al zal lukken is 
hem bij voorbaat vergeven. 

Uiteraard is ook het Koersplan aan de orde gesteld en dankzij de 
inbreng van verschillende leden verder aangescherpt. Onze wet-
houder Jelle Zoetendal nam ons op aansprekende wijze mee in de 
uitdagingen waar de gemeente Heerenveen zich in deze bijzon-
dere omstandigheden voor gesteld ziet. Die uitdagingen sluiten 
aan bij de door Jochem Liemburg in zijn maidenspeech gebroken 
lans voor intensivering van de samenwerking tussen alle geledin-
gen binnen onze afdeling en lokale samenleving. Op financieel ge-
bied had de bestuurlijke wisseling van de wacht wel gevolgen voor 
de rapportage en planning, maar, zo bleek uit controle door de 
kascommissie, niet qua resultaat en rechtmatigheid. 

Gloedvol en boeiend 

Ook Provinciale Staten bemoeide zich met de vergadering. Waar 
niet mee, vraagt u zich misschien af. Dit keer echter is hun bij-
drage, gloedvol en boeiend gebracht door ‘onze’ Jaap Stalenburg 
en zijn fractiegenoot Edou Hamstra, op waarde geschat en smake-
lijk geconsumeerd. Dat de Lelylijn nadrukkelijk deel uitmaakte van 
hun presentatie stemde de vergadering positief. 

De rondvraag bleek te kunnen worden beperkt tot een terecht ver-
zoek van Anneke Vondeling om bijdragen in publieke of openbare 
stukken van de afdeling voortaan altijd van de naam van de schrij-
ver te voorzien. Omdat de vergadering daarna stijlvol door 
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voorzitter Frans Bouwers werd gesloten kan worden vastgesteld 
dat we daar met z’n allen best goed in zijn, in dat samenwerken. 

Doede Pool 

Naschrift van de redactie: Uiteraard 
worden ook de niet op de ALV aanwe-
zige jubilarissen door het bestuur voor-
zien van de hun toekomende versierse-
len. Zo bracht Doede een alleraardigst 
bezoek aan mevrouw De Jong-Felkers, 
die haar 25-jarig lidmaatschap naar 
het zich liet aanzien begon in Wageningen of Renkum maar nu al jaren haar 
eigen plek vond in Plan Nijehaske. 

Sensationeel rood of rode sensatie? 
‘Kun je kleur voelen?’ vroeg mijn kleindochter toen ik grappender-
wijs twee waterijsjes achter mijn rug hield en haar vroeg welke 
kleur zij wilde. Voor een kind is kleur sowieso een sensatie. Ze voe-
len immers iets, als ze met kleuren of kleurkeuzes worden gecon-
fronteerd. 

Onwillekeurig moest ik aan dit voorval terugdenken toen ik fiet-
send huiswaarts keerde na een uitermate plezierig interview met 
drie generaties Peetsma. Hoewel de eerste bijna-hittegolf zich net 
na de zonnewende al aankondigde bood de ventilator in de gezel-
lige woning van de ma-
ter familias Roelie 
Peetsma-Klaren vol-
doende weerstand en 
werd het geen verhitte, 
maar een in alle opzich-
ten warm gesprek. Met 
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naast Roelie haar dochter Janneke en diens dochter Inge. Jannekes 
oudste dochter Emma was die avond helaas verhinderd.  

Aanleiding voor dit tweede interview van partijleden in misschien 
een lange rij was tweeërlei. Roelies 60-jarige lidmaatschap van de 
PvdA is op zich al een memorabel feit. Dat haar dochter Janneke 
én haar kleindochters ondanks de ver doorgevoerde ontzuiling in 
haar sociaaldemocratische en scherp afgetekende voetsporen 
stapten is zondermeer een nadere beschouwing waard. 

‘Een rood nest’ 

Al snel tijdens het gesprek wordt duidelijk dat hier sprake is van 
wat in de volksmond ‘een rood nest’ wordt genoemd. En niet pas-
sief, maar actief. De frequente politieke discussies aan de eettafel 
worden van generatie op generatie doorgegeven en hebben bij de 
Peetsma’s geleid tot een gemeenschappelijk besef. Dat lijkt mis-
schien voor de hand liggend, maar dat is niet altijd het geval. Ie-
dereen van ons kent wel families waar het politieke debat in hui-
selijke kring leidde tot verwijdering in plaats van toenadering. Niet 
bij de dames Peetsma. De overtuiging dat in een complexe samen-
leving een niet per definitie gelijke maar absoluut eerlijke verde-
ling van kennis, macht en kapitaal essentieel is om ook op langere 
termijn vreedzaam en gelukkig die samenleving te kunnen vormen 
is diepgeworteld. 

Hoe diep die wortels reiken blijkt als Roelie haar familiegeschiede-
nis schetst, waarin de vrouwen zo het lijkt altijd al het voortouw 
namen. Zoals haar moeder Janke van Houten (mede oprichtster 
vrouwenbond Heerenveen), die haar sociaalbewuste sporen ver-
diende in de vrouwenbeweging van de bond. Het is dan ook niet 
verwonderlijk dat Roelie juist het belang van werknemersver-
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tegenwoordiging in de toen nog verzuilde bonden in haar hart 
sloot en lid werd van de jongerenafdeling van toen nog NVV.  

Het ouderlijk huis stond toen aan Het Meer, nu gemeente Heeren-
veen maar eerst Aengwirden. Haar broers zijn in twee verschil-
lende gemeenten maar in hetzelfde huis geboren. De ook nu nog 
steeds niet helemaal afgeschudde klassenmaatschappij kende nog 
scherpe kartelranden en diepe kloven tussen ideologisch, confes-
sioneel en maatschappelijk vormgegeven zuilen. Roelie heeft ‘op 
het confectieatelier’ de gevolgen van die verzuilde samenleving 
meegemaakt en vanuit haar actieve betrokkenheid bijgedragen 
aan de toegenomen gelijkwaardigheid van mensen in het alge-
meen en werknemers in het bijzonder. De door de partij nog uit te 
reiken speld voor haar 60-jarig lidmaatschap is ook een bevestiging 
van die bijdrage. 

Historisch tableau 

Roelie en haar man Dirk kregen als 
gezegd twee dochters, Beja en 
Janneke. Eerstgenoemde slaagde 
erin onbespied alle gedenkwaar-
dige aspecten van haar moeders 
leven te verzamelen en samen te 
laten komen in een historisch ta-
bleau dat Roelies levensverhaal 
beter vertelt dan ik hier zou kun-

nen. Dat dit tableau een ereplaats kreeg in haar huis spreekt voor 
zich! 

Met dezelfde paplepel die later Inge’s politiek bewustzijn zou voe-
den wist Janneke dat een actieve bijdrage meer zoden aan de dijk 
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zet dan passieve meningen. In 1984 tijdens haar studietijd in Gro-
ningen zette ze de eerste concrete stap door lid te worden van de 
PvdA. Daar en toen misschien niet uitzonderlijk, maar dan nog. De 
overtuigingen van destijds, waarin sociale en maatschappelijke ge-
lijkheid en rechtvaardigheid de boventoon voerden, heeft ze altijd 
meegedragen.  

Eenmaal gesetteld in Heerenveen liet ze zich in 2006 overhalen om 
op een volstrekt onverkiesbare plaats op de gemeentelijke PvdA-
kandidatenlijst te worden bijgeschreven. Maar dat waren nog eens 
tijden! Twaalf zetels in de raad en natuurlijk leidend in de coalitie. 
Onverkiesbaar bleek een loos begrip en Janneke ging haar verant-
woordelijkheid niet uit de weg. De in de gemeente hoog- oplo-
pende spanningen rondom de voorgenomen bouw van ‘’t Poortje’ 
in Heerenveen-noord gooide in 2009 ook zand in de sociaaldemo-
cratische machine.  

Partijliefde 

Omdat er grenzen zijn aan politieke en sociaal-maatschappelijke 
rekbaarheid verkoos Janneke haar principes en plaats in de samen-
leving recht te doen en haar ambities neerwaarts bij te stellen. Tot-
dat zij in 2017 door één van de plaatselijke partijbonzen werd ge-
vraagd zich nu bestuurlijk voor de PvdA in te zetten. Die bestuur-
lijke rol heeft Janneke een volle bestuurstermijn met partijliefde 
vervuld.  

Hoe de periode daarna verliep maakt deel uit van de recente lokale 
historie van onze partij. De suggestie van de opeenvolgende rap-
porteurs van die historie dat ook in onze partij beter mèt elkaar 
dan óver elkaar wordt gepraat, wordt door Janneke dan ook van 
harte onderschreven. Het kan als tekenend voor het 
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gemeenschappelijk sociaaldemocratisch besef worden be-
schouwd dat geen van de vrouwen Jannekes persoonlijke teleur-
stellingen binnen de partij aanleiding gaf hun lidmaatschap te her-
overwegen. De vaak gehoorde stelling dat meer vrouwen in be-
stuurlijke functies leiden tot meer menselijk en evenwichtiger be-
leid en herbergt misschien wel meer waarheid dan mannen bereid 
zijn te willen accepteren… 

Wat dat betreft zet ik mijn geld op jongeren als Inge! Filosofe in de 
dop, althans daarvoor studerend, en al lid voordat ze werkelijk 
stemrecht kreeg. Als bestuurslid van de Jonge Socialisten al door 
de wol geverfd voordat het lang genoeg was. En niet ontmoedigd 
door het debat of afwijkende inzichten maar juist gesterkt. Inge 
ziet mogelijkheden voor de PvdA om weer te groeien, maar dan 
moeten we wel ons best doen om de historisch relevante achter-
ban van werknemers en anderen voor wie de kaarten door derden 
worden gedeeld terug zien te winnen. Omdat we ze nooit mogen 
opgeven. Met ze in gesprek moeten raken én blijven. Niet omdat 
we het als partij beter weten maar met hen beter kunnen leren 
begrijpen.  

Met Inge en andere mensen als Inge hebben we een kans terug te 
keren in het centrum van de macht. Niet om het centrum en niet 
om de macht. Maar omdat het nodig is dat ons onverminderd re-
levante verhaal over een eerlijke verdeling niet alleen gehoord 
moet worden maar ook een eerlijke kans moet krijgen. 

Jeugd grijpt het roer 

Mijn eerste interview in deze serie, met de ons helaas in mei ont-
vallen Richard Bierman, gaf mij nieuw inzicht over de schoonheid 
van ouder worden. Mijn gesprek met Inge heeft mijn hoop op een 
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betere toekomst nieuw leven ingeblazen. De jeugd heeft niet al-
leen de toekomst. De jeugd grijpt het roer richting die toekomst. 
Inge laat zien dat dat veilige handen zijn. Veiliger dan die van ons…. 

‘Kun je kleur voelen?’ vroeg mijn kleinkind destijds. Toen moest ik 
het antwoord schuldig blijven. Mijn gesprek met de dames 
Peetsma leerde mij dat je rood kunt voelen. Als sensatie. Het rode 
nest. Diepgewortelde sociaaldemocratie. Het rode vuur. 

Doede Pool 

 

Ombudsteam Heerenveen zoekt versterking 
Raadslid Jan Julius Buwalda blaast het PvdA ombudsteam Heeren-
veen nieuw leven in! Bij het ombudsteam kunnen inwoners te-
recht die behoefte hebben aan een luisterend oor, doorverwezen 
willen worden naar de juiste (hulp)instantie of een lijn willen heb-
ben met de lokale politiek omdat doorverwijzing nou net zo moei-
lijk of problematisch is. Het ombudsteam is geen hulpverlener, 
maar heeft een verwijzende functie naar instanties die het beste 
kunnen helpen. Of hét adres voor mensen die tussen wal en schip 
terecht zijn gekomen. 

Om het Ombudsteam verder te kunnen vormgeven zoekt het team 
in Heerenveen versterking. Aan de ene kant om deel te nemen aan 
het vrijwilligersteam om bewoners uit onze gemeente verder te 
kunnen helpen, en aan de andere kant het willen en kunnen fun-
geren als vraagbaak voor specifieke vragen. Heb je aanvullende 
vragen of wil jij je aanmelden doe dat bij Jan Julius Buwalda, 06-
43058558 of via j.buwalda@heerenveen.nl 



20 
 

 

 

 

Het is de bedoeling dat wanneer iemand zich bij het ombudsteam 
meldt, dat samen het probleem wordt bekeken en er samen op 
zoek wordt gegaan naar de juiste oplossing. Het is niet de bedoe-
ling om het probleem over te nemen, maar om te helpen. 

Spelregels: 

Iedereen in de gemeente Heerenveen kan een beroep op ons 
doen.  

• De hulp die het Ombudsteam biedt is gratis.  

• De informatie wordt vertrouwelijk behandeld 

• Het Ombudsteam kan daarbij als tussenpersoon dienen 

• Melder blijft altijd zelf verantwoordelijk voor de kwestie 
of zaak die wordt aangedragen. 

• Het Ombudsteam helpt niet mee bij zaken die gaan over 
wetsovertredingen of schennis van de openbare orde. 

• Het Ombudsteam is niet (juridisch) aansprakelijk voor de 
hulp die het biedt. 
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Tot slot nog even dit: 
Vlak voor het ter perse gaan van dit blad is het eens te meer dui-
delijk dat ‘solidariteit’ waar onze voorzitter deze editie mee opent 
veel meer is dan een loze kreet of claim. Het gaat er niet om wat 
je zegt of wat je vindt, maar wat je doet. Of nalaat, in de bestrijding 
van de pandemie.  

Hoe je het ook wendt of keert, iedereen wordt opnieuw geraakt 
door het strakker aanhalen van de teugels waartoe de overheid 
zich genoodzaakt wist. Van al die maatregelen mogen we ook alle-
maal iets vinden. Maar van de achterliggende aanleiding, waarin 
een virus een enorme aanslag pleegt op de zo gewenste én nodige 
continuïteit van onze gezondheidszorg heeft dat geen zin: het virus 
is er en we hebben het er maar mee te doen. Laten we dat dus 
maar doen. Naar eer en geweten en met alles wat in ons is. 

#latenwijmaarmeeblijvendoendesteeerderhebbenwehetmaargehad 

 

“Willen we sporen achterlaten in deze wereld, dan moeten we 
solidair zijn” 

Simone De Beauvoir, Frans schrijfster en filosofe (1908-1986) 


